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Od 1 lipca 2013r. mieszkańcy będą korzystali z nowego sytemu gospodarki odpadami
komunalnymi wprowadzonego przez gminę, który ma zapewnić większy porządek,
skuteczniejszą segregację, mniejsze zanieczyszczanie środowiska. Te istotne zmiany
wprowadziła Ustawa z dnia 1 lipca 2011 r. o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku
w gminach z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Ale czy na
pewno ustawa ta rozwiązuje poważny problem odpadów? Wg. mnie zdecydowanie nie, gdyż
odnosi się do śmieci już wyprodukowanych. A przecież problem leży raczej w olbrzymiej ilości
odpadów, które jako konsumenci zmuszeni jesteśmy do kupowania wraz z towarem. W
większości przypadków nie mamy możliwości decydowania o zakupie potrzebnych nam
produktów bez tego balastu. Jako konsumenci musimy więc płacić podwójnie: za opakowania w
sklepie, a później za ich wywóz gminie.  Opakowania nie są nam darowane, lecz sprzedawane i
w interesie producenta jest, aby tego dodatkowego towaru było jak najwięcej – każde
sprzedane dodatkowe pudełeczko to kilka dodatkowych groszy zysku, co przy sprzedaży
liczonej w setkach tysięcy sztuk może stanowić niezły dochód. Jeszcze do niedawna
kupowałem pewne herbatniki jedynie w prostym,  celuloidowym opakowaniu. Dzisiaj te samy
herbatniki ułożone są na plastikowej, trójdzielnej tacce, opakowane foliowym woreczkiem i
włożone do kartonowego pudełka. Kosztują tyle samo, jest ich trzy razy mniej, za to opakowań,
a tym samym odpadów, trzy razy więcej.  Gdyby więc to producenci musieli ponosić koszty
utylizacji  użytych opakowań, pewnie we własnym interesie ograniczaliby zbędne opakowania.
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